
 

 

 

MEMORANDUM 

 

 

 

 

 

 

DATUM 29-11-2018 

AAN Commissie RGW 

VAN Gedeputeerde Mirjam Maasdam 

DOORKIESNUMMER Klik hier als u tekst wilt invoeren. 

ONDERWERP Schriftelijke beantwoording rondvragen commissievergadering 26 november ’18 

 

 

Tijdens de commissievergadering van 26 november heb ik u toegezegd de rondvragen die ik ( voor een deel) 

mondeling heb beantwoord u ook schriftelijk zal doen toekomen. 

 

 

De fractie van GroenLinks heef de volgende rondvraag ingediend: 

Bij de opening van de vernieuwde A27 bleek dat de taluds van deze A27 vol zit met Japanse 

Duizendknoop. Een invasieve exoot waar al vaker over gesproken is dat de noodzaak groot is hier met 

prioriteit vanuit de provincie acte op te ondernemen in het kader van de provinciale 

verantwoordelijkheid invasieve soorten te bestrijden. 

Hier lijkt langzaam beweging in te komen, maar helaas niet snel genoeg om te voorkomen dat 

genoemde taluds vol zijn komen te liggen. 

Inmiddels zijn in de gemeente de Bilt al schriftelijke vragen hierover gesteld, waarbij ook verwezen 

wordt naar de provincie. 

 

Naar aanleiding hiervan hebben we dan ook de volgende vragen: 

1. In de vragen wordt verwezen naar het provinciale plan van aanpak en de gemeente wordt 

opgeroepen er bij de provincie op aan te dringen hier vaart mee te maken. In september ontving PS een memo 

hierover en we horen graag wat momenteel de stand van zaken van is, met name ook het aanwijzen van de 

Japanse Duizendknoop als specifieke provinciale soort en het plan van aanpak hiervoor. 

 

Antwoord: 

Op 18 december a.s. wordt het Programma invasieve exoten in GS vastgesteld en wordt op 4 februari 

geagendeerd voor de commissie RGW.  Het plan is opgesteld en wordt uitgevoerd samen met betrokken 

overheden en private partijen. Naast de zogenaamde Unielijst soorten, hebben wij besloten om de Aziatische 

duizendknopen, de Watercrassula en de gestreepte Amerikaanse rivierkreeft op de “Utrechtse lijst ”te zetten. 

Deze soorten worden dan op vergelijkbare wijze beheerd als de Unielijst soorten. In het programma stellen wij 

voor de Aziatische duizendknopen in een provinciale verordening op te nemen.  

2. in de vragen wordt de suggestie gedaan om voor gemeente de Bilt een meldpunt in te richten 

voor invasieve exoten en met name de Japanse Duizendknoop. Is de provincie van plan iets 

soortgelijks provincie breed te doen en daarmee het ook breder inzichtelijk te maken en deze 

provinciale taak niet bij individuele gemeentes neer te leggen? 

 

Antwoord: 

Er wordt hard aan gewerkt om er voor te zorgen dat de NDFF (Nationale databank flora en fauna) als centraal 

landelijk meldings- en registratiesysteem gaat werken voor de exoten. De NVWA van LNV stimuleert dit (en 

inmiddels functioneert het). Dit in combinatie met een voor iedereen downloadble app ‘snapp de exoot’ om het 

melden laagdrempelig te houden. Deze app is rechtstreeks verbonden met de NDFF. Gemeenten moeten wel lid 

zijn van de NDFF om de  gegevens en het kaartmateriaal te kunnen raadplegen, maar voor de toetsing van 
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ruimtelijke ingrepen aan natuurwaarden is het sowieso verstandig dat gemeenten daar lid van zijn. Momenteel 

loopt er een actie van de provincie om er voor te zorgen dat gemeenten relatief goedkoop ‘kunnen instappen’. 

Gemeenten kunnen uit de NDFF zelf gedetailleerd kaartmateriaal uitdraaien waar de exoten precies  voorkomen. 

Voor aannemers die gemeenten inhuren kunnen ze ‘tijdelijk gastgebruik’ van de NDFF regelen, maar ze kunnen 

ook kaarten uitdraaien en die aan aannemers doen toekomen.  Gegeven deze landelijke ontwikkeling gaat PU 

niet een eigen provinciaal systeem ontwikkelen en stimuleert zij het gebruik van de NDFF en ‘Snapp de exoot’.  

 

3 Wat wordt er op dit moment concreet gedaan om dergelijke zaken in de toekomst te voorkomen 

zodat het probleem niet steeds groter wordt en zowel de ecologische als financiële schade maar 

blijf toenemen. Gaat de provincie de regie nemen om gemeentes te helpen om bijvoorbeeld bij 

hergebruik van grond bepaalde controles/onderzoeken te doen naar de aanwezigheid van invasieve 

exoten? 

 

Antwoord: 

De provincie gaat inderdaad de regie nemen om gemeentes te helpen. De plannen van de Provincie Utrecht 

worden nu landelijk meegenomen in het landelijk protocol Aziatische duizendknopen, dat nu wordt opgesteld in 

opdracht van drie provincies, een waterschap en diverse gemeenten.  Omdat de actieve verspreiding van de JDK 

via maaisel en grond zich bepaald niet aan de provinciegrenzen houdt, is het zaak landelijk een uniforme 

werkwijze te ontwikkelen. De NEPROM  (branche-organisatie van bouwend Nederland) heeft hier recent ook om 

gevraagd bij de Minister van LNV, maar toen was het protocol al van start omdat Provincie Utrecht voor de nog 

ontbrekende financiering heeft gezorgd. Het protocol dat alle maatregelen ter voorkoming van verspreiding van 

de JDK moet bevatten, zal naar verwachting  medio 2019 gereed zijn. Vervolgens zal het door  middel van een 

bestuurlijke convenant of intentieverklaring geïmplementeerd moeten worden, oftewel gezorgd moeten worden 

dat alle opdrachtgevers (veelal overheden) er mee gaan werken. Specifiek in de provincie Utrecht zullen 

bepaalde maatregelen uit het protocol geïmplementeerd worden in de eerdergenoemde verordening.  

 

4. Wat gaat de provincie doen om het voorliggende probleem bij de taluds van de A27 op te 

lossen? Is er overleg met Rijkswaterstaat hierover? 

 

Antwoord: 

Er is overleg met RWS geweest over het programma Invasieve exoten dat nu opgesteld wordt door de provincie. 

Er is geen overleg met RWS specifiek over de kwestie JDK langs de A27. Dit is een private kwestie tussen RWS 

en bewoners. RWS is de partij die dit heeft veroorzaakt en zal het ook zelf moeten oplossen, niet in de laatste 

plaats omdat RWS met de bewoners heeft afgestemd hoe de beplanting er langs de A27 uit zou moeten gaan 

zien. Zodra er een provinciale verordening is voor de JDK (hier wordt op dit moment aan gewerkt) hebben we de 

mogelijkheid om RWS hierop aan te spreken. 

 

 

2. RONDVRAAG GROENE SCHOOLPLEINEN  PvdA: RGW 26 NOVEMBER 

Context 

In april 2018 heeft de Raad voor de Leefomgeving en Infrastructuur het rapport uitgebracht “De stad als 

gezonde habitat” en daarin werd nadrukkelijk ook gepleit voor meer groen in de stad. En hoe het 

omgevingsbeleid voor het stedelijk gebied zo kan worden ingericht dat gezondheidswinst wordt geboekt. 

Meer groen in de steeds meer verharde en verdichte stedelijke gebieden is dan ook zeer wenselijk. Op vele 

plaatsen zijn reeds goede samenwerkingen op dit vlak ontstaan tussen gemeenten, waterschappen en diverse 

provincies. 

De PvdA wil de realisatie van meer groene schoolpleinen nu echter extra onder de aandacht brengen om de 

volgende redenen: 

• Het is belangrijk dat kinderen op jonge leeftijd veelvuldig in aanraking komen met natuur. En dat is 

helaas niet vanzelfsprekend. Kinderen komen minder buiten en minder in de natuur. Groene 

schoolpleinen kunnen ervoor zorgen dat leerlingen meer en vanzelfsprekender in aanraking komen 

met een natuurlijke omgeving. Ook buitenlessen worden hierdoor mogelijk; 

• Er zijn al aardig wat onderzoeken gedaan naar de positieve effecten van groen op kinderen. Als 
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kinderen regelmatiger buiten in het groen spelen, hebben ze minder kans op het ontwikkelen van 

depressies, ADHD en overgewicht. Ze worden er gezonder maar vaak ook nog slimmer en socialer 

van; 

• Groene schoolpleinen dragen bij aan meer biodiversiteit in de bebouwde omgeving; 

• Groene schoolpleinen helpen mee bij de klimaatadaptatie van de bebouwde omgeving. Denk hierbij 

aan de afvoer van water bij stortbuien en het voorkomen van hittestress. 

Groene schoolpleinen hebben dus heel veel voordelen, en het zou super zijn als Utrecht hier mee aan de slag 

gaat. In Overijssel, Noord-Brabant en Gelderland zijn al vele initiatieven genomen. In Utrecht is reeds een 

methodiek Werkplaats Groene Schoolpleinen ontwikkeld; en er is behoefte aan voldoende middelen gericht 

op intensieve procesbegeleiding, concrete hulp, toewerken naar programma van wensen, ontwerpschets en 

uitvoering. De betrokken overheden zorgen met elkaar voor een potje met middelen, maar 't overgrote deel 

wordt door de school zelf bij elkaar "gehengeld" met een sponsorloop, met aanvragen uit buurtbudgetten en 

vanuit eigen spaarpotjes en de inzet van veel vrijwilligers (kinderen en ouders). 

De PvdA-fractie heeft de volgende vragen aan Gs: 

1. Erkent u het belang dat er zoveel mogelijk groene schoolpleinen dienen te komen in onze provincie? En zo ja, 

nee waarom? 

 

Antwoord: 

Groene schoolpleinen kunnen er inderdaad aan bijdragen dat kinderen in aanraking komen met natuur. Vooral in 

dicht bebouwde stedelijke gebieden is dit belangrijk. En steeds meer onderzoeken laten zien dat een groene 

omgeving gunstig is voor de ontwikkeling van kinderen. De provincie Utrecht ondersteunt daarom ook het 

programma Groen doet Goed, waarin kinderen in de leeftijd van 4 tot 12 via activiteiten kennis kunnen maken met 

de natuur. Groen doet Goed bestaat in de provincies Utrecht en Zuid-Holland. In Utrecht is er een samenwerking 

met IVN en 7 gemeenten. Zie voor meer informatie de website: https://www.ivn.nl/groen-doet-goed. 

 

2. Bent u bekend van de samenwerkingen die reeds door diverse provincies, waterschappen en gemeenten tot 

stand zijn gebracht ten behoeve van de realisatie van groene schoolpleinen en zo ja in hoeverre bestaat deze 

samenwerking ook in de provincie Utrecht? 

 

Antwoord: 

Diverse provincies, waterschappen en gemeenten hebben al een regeling waarmee bijgedragen wordt aan 

groene schoolpleinen.   

De provincie Utrecht ondersteunt (financieel) een initiatief in de gemeente Amersfoort “Werkplaats Groene 

Schoolpleinen”,  waarmee scholen geholpen worden bij de voorbereiding van de aanleg van groene 

schoolpleinen. Alle aspecten komen aan de orde:  planning, communicatie met de buurt, aanleg, gebruik en 

beheer. Vaak is geld niet het enige of grootste probleem, maar is er bijvoorbeeld een bestemmingsplanwijziging 

nodig om het schoolplein ook buiten schooltijd een groen speelplein te kunnen laten zijn. 

Voorts kent de provincie diverse initiatieven waarbij het ontwikkelen van groen in de buurt gestimuleerd wordt: 

denk aan Kern met Pit, Groen aan de Buurt en de Groene Kroon. Via Groen aan de Buurt is bijvoorbeeld onlangs 

een schoolplein in Werkhoven aangepakt: https://www.groenaandebuurt.nl/2018/11/22/van-een-grijs-naar-een-

groen-schoolplein/ 

De waterschappen HDSR en WVV in Utrecht hebben regelingen gericht op burgerparticipatie met betrekking tot 

klimaatadaptatie. Vanuit deze regeling kan ook bijgedragen worden aan groene schoolpleinen. 

 

 

3. Heeft u de ambitie om meer groene schoolpleinen te realiseren en welke middelen heeft u hiervoor 

beschikbaar? 

 

Antwoord: 

Meer groene schoolpleinen is een mooi streven. Naar verwachting zal in februari 2019 de tweede voucher 

regeling “Beleef en bewonder” van start gaan, met vouchers van 500 of 1000 euro, waarvan scholen gebruik 

kunnen maken voor concrete groene maatregelen. Ook kunnen scholen al een bijdrage vragen bij 

waterschappen. Tevens is in Utrecht onlangs de regeling KIEM van start gegaan van het Prins Bernhard 

Cultuurfonds, Elise Mathilde Fonds en K.F. Heinfonds met bedragen van 1000 – 5000 euro. Voor een 

grootschalig georganiseerde aanpak van groene schoolpleinen in de provincie Utrecht zijn momenteel nog geen 

https://www.ivn.nl/groen-doet-goed
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initiatieven. Wel is de provincie voornemens in het eerste kwartaal van 2019 een themabijeenkomst te 

organiseren over groene schoolpleinen. 

 

 

 

De fractie van de SP heeft de volgende rondvraag ingediend over de dassen op Oude Tempel: 

Twee dassen in dit gebied moeten gevangen worden en verplaatst naar en andere burcht. 

Voor 1 december zou dat gebeurd moeten zijn, maar nu is nog maar 1 das gevangen en vraagt de 

gemeente Soest of ze meer tijd kan krijgen om de andere das ook te pakken te krijgen. Gaat 

Gedeputeerde dat toezeggen? 

Wat is het gevolg voor de das, als hij/zij na 1 december nog opgejaagd en verplaatst wordt? 

 

Antwoord: 

In overleg met de gemeente Soest en de Stichting Das en Boom is het volgende overeen gekomen: 

- De reeds gevangen das zal worden uitgezet naar Laarschenberg te Rhenen 

- Tot eind december 2018 wordt geprobeerd de tweede das te vangen. Na 1 januari 2019 moet een 

eventuele das in het plangebied Oude Tempel volledig met rust worden gelaten om ruimte 

te geven aan een eventuele kraamtijd. Het opnieuw aanvangen met de vangpogingen dient in overleg 

met de deskundige, en daarnaast in overleg met de provincie Utrecht, plaats te vinden. Vast staat dat de 

vangactie enkel weer kan aanvangen als zeker is dat jongen van een zogende moeder niet kunnen 

worden gescheiden. 

 

 


